
ROMÂNIA
JUDEŢUL HUNEDOARA
MUNICIPIUL PETROŞANI
CONSILIUL LOCAL

P R O C E S V E R B A L
încheiat azi 5 iunie, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare, a
Consiliului Local al municipiului Petroşani, convocată de îndată prin
Dispoziţia nr.425/2020 emisă de Primarul municipiului Petroşani.

La şedinţă participă dl. Primar Florin Tiberiu Iacob-Ridzi, dl.Viceprimar
Florin Nicolae, d-na Delia Velici, Secretar general, fiind prezenţi şefii
compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei Municipiului Petroşani.

Sunt prezenţi un număr de 17 consilieri locali.
În conformitate cu dispoziţiile Hotărârii Consiliului Local nr.111/2020

preşedinte de şedinţă este domnul Lăutaru Vlad Alexandru.
Lipsește motivat d-na consilier Burduf Margareta și dl Lupu Constantin.
Având în vedere situația ivită, determinată de infecția cu COVID-19, care

face imposibilă prezența consilierilor locali la locul desfășurării ședințelor,
ședința se va desfășura online.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Supun la vot ordinea de zi :

-Cine este pentru? - 17 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
1.Proiect de hotărâre pentru abrogarea H.C.L. 53/2020 privind

aprobarea modalitatii de gestiune prin gestiune directa a Serviciului
pentru gestionarea câinilor fără stăpân al municipiului Petroșani către
Direcţia Administrarea Domeniului Public şi Privat Petroșani, aprobarea
Regulamentului de organizare si functionare a serviciului de gestionare a
câinilor fără stăpân al municipiului Petrosani cât și a Caietului de sarcini
al Serviciului de gestionare a câinilor fără stăpân al municipiului
Petroșani.

DL. PRIMAR:
Prezintă Referatul de aprobare



2

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DL. CONSILIER BARBU:
-De ce acest prioiect de hotărâre era bun acum o lună și acum nu mai

este bun? Argumentul care se invocă mi se pare pueril, că nu putem face
angăjări pe prioada stării de alertă. Starea de alertă o să țină până pe 15 iunie
după care se pot face angajări. Aș dori să știu care este motivația subterană să
zic așa? Avem toate avizele favorabile când înființăm, avem toate avizele
favorabile și când desființăm. Ar trebui ca servicul de specialitate să se
hotărască. Cum este legal? Este al nu știu câtelea proiect pe care îl invalidăm
după o lună.

DL. PRIMAR:
-Este legal și cum a fost votat prima dată, este legal și faptul că îl

revocăm acum. Avem o problemă legată de starea de alertă prin care s-au
suspendat concursurile și nu putem angaja 4 oameni la acest serviciu, pentru a
ne apuca de treabă cu ecarisajul. Pentru că este o problemă la Petroșani și
trebuie să intrăm cât mai rapid, să începem să prindem câini fără stăpân. Între
timp și-au reînceput activitatea cei de la A.D.I. câini. Am discutat cu directorul
de la Deva, putem să intrăm și noi rapid să rezolvăm această problemă și
atunci trebuie să abrogăm cealaltă hotărâre prin care am spus că delegăm
D.A.D.P.P.-ului acest serviciu. Acesta este motivul. Am făcut și un calcul legat
de banii pe care ar trebui cheltuiți cu acest serviciu și într-un an de zile ne-ar fi
costat mai mult dacă am fi înființat propriul serviciu, decât dacă plătim acea
taxă și ei intră în teren foarte repede. Aceasta este motivația. A fost legal și
atunci, este legal și acum.

DL CONSILIER BARBU:
-Noi nu știm cât vom plăti. În proiectul următor nu se spune care este

contribuția noastră. Data trecută am dat vreo 2 miliarde pentru acest serviciu.
De ce nu treceți 4 oameni, pentru care nu trebuie o calificare deosebită, din
cadrul D.A.D.P.P.-ului în cadrul acestui serviciu?

DL PREDA:
-Nu avem personal disponibil pentru a fi mutat în cadrul compartimentului

de ecarisaj.

DL. CONSILIER BARBU:
-Nu puteți lua 4 oameni?

DL. PREDA:
-Dacă am lua 4 oameni de la salubrizare, manipulanți, nu am mai putea

deservi acest serviciu.
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DL. CONSILIER VLADISLAV:
-Și nu putem aștepta până pe data de 15 iunie?

DL. PRIMAR:
-Și dacă nu se termină starea de alertă în data de 15 iunie?

DL. PREDA:
-Aici mai este vorba despre mai mulți factori, organizarea concursului

pentru angajarea celor 4 persoane care durează o lună de zile, după care
autorizarea adăpostului pentru câini, care durează 2-3 luni.

DL. CONSILIER BARBU:
-Adăpostul noi îl avem .

DL. PRIMAR:
-Dar trebuie autorizat.

DL. CONSILIER VLADISLAV:
-Cât plătim noi pentru acest servicu?

DL. PREDA:
-Am înțeles de la cei de la A.D.I. cotizația va fi în jur de 11 lei/locuitor, iar

dacă înființăm noi acest serviciu, salariile cu personalului pe care îl angajam,
cu autorizațiile pe care trebuia să le obținem și restul cheltuielilor ajungeam tot
în jur de 500-600 mii lei.

DL. CONSILIER VLADISLAV:
-Și atunci de ce a fost suspendată activitatea la A.D.I. până acum?

DL. PRIMAR:
-Au avut ceva probleme legate cu Curtea de Conturi. Noi trebuie să

rezolvăm această problemă și în acest moment soluția cea mai rapidă este
aceasta.

DL. CONSILIER RUS:
-În lege era cuprinsă asocierea U.A.T.-urilor și nu era cuprinsă asocierea

Consiliului Județean. Și atunci le-au suspendat activitatea până când
reglementează legal și intrarea Consiliului județean în asociație.

DL. CONSILIER VLADISLAV:
-Și s-a reglementat situația?

DL. PRIMAR:
-Consiliul județean nu mai face parte din A.D.I.
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DL. CONSILIER VLADISLAV:
-În următorul proiect de hotărâre citesc din statut că această asociație

este făcută din anul 2012 sub semnătura d-lui Mircea Ioan Moloț, președintele
Consiliului județean, la vremea respectivă și sub semnătura unor primari care
la ora actuală nu mai sunt primari.

DL. PRIMAR:
-Și ce contează? Dacă România semnează un pact prin ministrul de

externe de la vremea respectivă, respectă toți miniștri de externe următori.Ei
semnează în numele României. La fel și primarii semnează în numele primăriei
nu dacă mai este sau nu primar. Nu are nici o legătură.

DL. CONSILIER VLADISLAV:
-Bun, s-a suspendat de către Curtea de Conturi?

DL. PRIMAR:
-Nu s-a suspendat de către Curtea de Conturi, s-a spus că Consiliul

județean să aibă o altă formă prin care să finațeze această cotizație la A.D.I.
câini. Consiliul județean a ieșit de tot din acest A.D.I. și acum l-au repus pe
picioare fără Consiliul județean.

DL. CONSILIER BARBU:
-Până acum dădeam 2 lei, și era în jur de 2 miliarde, acum dl. Preda

spune că vom da în jur de 5 lei ceea ce înseamnă în jur de 5-6 miliarde. Ceea
ce mă deranjează în acestă chestiune este să văd că în completul director sunt
niște persoane cel puțin controversate. Directorul executiv este Oprean Nicolae
Visaron care are o firmă Atrepenorul S.R.L., aflată în insolvență, care se ocupă
cu o cantină de ajutor social în Deva. El a cumpărat firma respectivă care avea
profil de construcții, în anul 1999, și a transformat-o într-o firmă de restaurante
și servicii pentru persoanele defavorizate. A mai primit de la consiliul local din
Deva tot felul de afaceri pentru masă și la școlile din Deva. Nu mai spun că mai
este și o doamnă pensionară de la cabinetul primarului Deva, care ia și pensie
și este și consilieră. Mai este un domn Gâdea Horea.

DL. CONSILIER BICAN:
-Dacă îmi permiteți aș face o legătură cu proiectul de hotărâre nr. 3 de pe

ordinea de zi cu delegarea de gestiune. În rapoartele de specialitate, noi
suntem puși să votăm această delegare a gestiunii către această asociație,
bazată pe prevederile O.G. nr. 71/2002. Or la această ordonanță și în raportul
juridicului și raportul D.A.D.P.P.-ului se poate face această delegare de
gestiune numai prin respectarea prevederilor Legii nr. 98/2016 și Legii
nr.100/2016 privind achizițiile publice locale, deci prin licitație, licitație deschisă,
etc. În rapoartele care ni se pun la dispoziție în proiectul de hotărâre respectiv
se face referire numai la încredințare directă. Eu ce să înțeleg? Se face raport
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că dăm prin încredințare directă cand de fapt noi votăm o delegare de gestiune
a serviciului fără a avea în spate niciun temei legal.

D-NA SECRETAR VELICI:
-Este o eroare de redactare, este trecută litera ,,a” în loc de litera ,,b”.

DL. CONSILIER BICAN:
-Uitați vă că tot raportul face referire numai la gestiunea directă. Nu este

nici o eroare că la litera ,,b” la gestiunea delegată vă făcea trimitere la Legea nr.
100/2020, care spune foarte clar că gestiunea delegată se supune prevederilor
Legii nr. 98/2016 și Legii nr. 100/2016 privind achizițiile publice și legea
concesiuni serviciilor publice. După părerea mea este o problemă de legalitate
aici.

DL PRIMAR:
-Nu știu ce prevede ordonanța respectivă dar noi intrăm într-o asociație

de dezvoltare intercomunitară care are delegată din partea noastră acest
serviciu, nu intră pe Legea 98/2016 sau 100/2016 de care ați spus, a serviciilor
publice.

DL. CONSILIER BICAN:
-Da dar ordonanța guvernului specifică clar că delegarea gestiunii de

către noi în această asociație se face prin licitație.

D-NA SECRETAR VELICI:
-La art. 12, alin.1 din O.G. 71/2002 spune că în cazul gestiunii delegate

autorităţile administraţiei publice locale pot apela pentru realizarea serviciilor la
unul sau la mai mulţi operatori cărora le încredinţează, în totalitate sau numai
în parte, în baza unui contract de delegare a gestiunii, sarcinile şi
responsabilităţile proprii cu privire la gestiunea propriu-zisă a serviciilor,
precum şi la administrarea şi exploatarea infrastructurii edilitar-urbane
necesare realizării serviciilor. Le ,,încredințează”.

DL. CONSILIER BICAN:
-Citiți mai departe ,,Procedura de atribuire a contractelor de delegare a

gestiunii se stabileşte, după caz, conform prevederilor Legii nr. 98/2016 privind
achiziţiile publice, cu modificările şi completările ulterioare, şi ale Legii nr.
100/2016 privind concesiunile de lucrări şi concesiunile de servicii, cu
modificările şi completările ulterioare”.

D-NA SECRETAR VELICI:
-Spune ,,după caz”.
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DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă nu mai sunt discuții supun la vot proiectul de hotărâre în forma

prezentată de executiv:
-Cine este pentru? - 13 voturi
-Împotrivă? - 2 voturi (d-nii consilieri Barbu și Vladilav)
-Abţineri? - 1vot (d-na consilier Niță)

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr.114 /2020

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
2.Proiect de hotărâre privind aderarea Municipiului Petroşani la

Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară ,,Serviciul judeţean pentru
ocrotirea animalelor fără stăpân”.

DL. PRIMAR:
Prezintă Referatul de aprobare

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă aveţi discuţii, amendamente?
-Dacă nu sunt discuții supun la vot proiectul de hotărâre în forma

prezentată de executiv:
-Cine este pentru? - 13 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? - 3 voturi (d-nii consilieri Barbu, Vladislav, Niță)

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr.115 /2020

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
3.Proiect de hotărâre privind aprobarea modalitatii de gestiune prin

gestiune delegată a Serviciului pentru gestionarea câinilor fără stăpân al
municipiului Petroșani către Asociaţia de Dezvoltare
Intercomunitară ,,Serviciul judeţean pentru ocrotirea animalelor fără
stăpân”, aprobarea Regulamentului de organizare si functionare a
Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ,,Serviciul judeţean pentru
ocrotirea animalelor fără stăpân” și a contractului privind delegarea
gestiunii serviciului de ecarisaj.

DL. PRIMAR:
Prezintă Referatul de aprobare

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DL. CONSILIER CORNEA:
-Modificarea despre care vorbește dl. consilier Bican este din 13 ianuarie

2020. Forma anterioară era un pic diferită și vorbea într-adevăr despre



7

gestiune indirectă. Acum pe repede înainte îmi este greu să spun dacă dl.
consilier Bican are sau nu dreptate, însă eu vă propun să amânăm acest
proiect de hotărâre.

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Supun la vot propunerea d-lui consilier Cornea de amânarea acestui

proiect de hotărâre:
-Cine este pentru? - 17 voturi
-Împotrivă? -
-Abţineri? -

Proiectul de hotărâre a fost amânat

DL. CONSILIER LĂUTARU VLAD ALEXANDRU:
-Dacă nu mai sunt alte probleme, declar închisă şedinţa extraordinară

convocată de îndată a Consiliului Local, convocată în data de 5 iunie 2020.

Petroşani, 05 iunie 2020.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ
LĂUTARU VLAD ALEXANDRU

CONTRASEMNEAZĂ
SECRETAR GENERAL

DELIA VELICI


